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2 GODKENDELSE AF DAGSORDEN 

INDSTILLING 

Det indstilles, at dagsordenen godkendes. 

BESLUTNING 

Godkendt som indstillet. 

 

  
 

3 GODKENDELSE AF REFERAT 

SAGSFREMSTILLING 

Referat fra bestyrelsesmødet 1 og 2 den 24. maj. 2020 fremlægges til godkendelse. 

INDSTILLING 

Det indstilles, at godkende og underskrive referatet. 

BESLUTNING 

Referatet blev godkendt.  
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4 BUDGETOPFØLGNING  

SAGSFREMSTILLING 

Budgetopfølgningen pr. 30. juni 2020 er vedlagt som bilag 0653.  

Omsætningen er 108 t.kr. under budget og køb af varme ved AVA er 234 t.kr. højere budget, bl.a. grundet hø-

jere MWh køb i perioden til 30.06.20 og højere pris pr MWh. 

Effektbidrag afviger med 387 t.kr. da den budgetmæssig indregning ikke stemmer overens med AVAs fakture-

ring, over året vil dette udligne sig. Samlet afviger produktionsomkostningerne med 88 t.kr. 

Generelt lavere omkostninger til distribution medfører at omkostningsgruppen er 272 t.kr. lavere end budgette-

ret. Administrationsomkostningerne afviger med t.kr. 47. 

Da der endnu ikke er afholdt udgifter til at nedbringe den dårlige afkøling ved kunderne, afviger andre drifts-

omkostninger fra budget med t.kr. 253.  

Resultatet er pr. 30.06.2020 en underdækning på t.kr. 3.478 mod budgetteret t.kr. 3.778. 

Af aktiverne fremgår det, at der har været tilført t.kr. 2.046 til anlægsinvesteringer (igangværende arbejder). 

Kassekreditten har været udnyttet med et træk på t.kr. 4.072 i juni måned.  

Af passiverne ses bl.a., at der har været afdrag på KommuneKredit lån og at der er opkrævet tilslutningsafgif-

ter.  

INDSTILLING 

Det indstilles, at budgetopfølgningen tages til efterretning.  

BESLUTNING 

Godkendt.  

 

(LUKKET PUNKT) 

 

5 NYT FRA FORMANDEN 

5.1 FORMANDSMØDE DE FORBRUGEREJEDE VÆRKER  

SAGSFREMSTILLING 

Orientering: 

Den 25. afholdes formandsmøde i de forbrugerejede værker. Mødets formål er at få afklaring på, om Driftsrådet 

skal nedlægges, som tidligere besluttet. Vores holdning er, at Driftsrådet ikke længere er tidssvarende, og der-

for bør nedlægges. Dette er Odder Varmeværks bestyrelse tidligere blevet orienteret om. Der er dog enkelte for-

brugerejede værker, som nok ikke er helt enige i denne beslutning, og dermed har sået tvivl om beslutningen.  

Derfor er emnet endnu engang med på formandsmødet. Jørgen Krum deltager for Odder Varmeværk  

INDSTILLING 

Det indstilles at orienteringen tages til efterretning. 

BESLUTNING 

Taget til efterretning. 

 

(LUKKET PUNKT) 
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6 NYT FRA DIREKTØREN  

6.1 SOLPANELER SKOVDALSVEJ 

SAGSFREMSTILLING  

I forbindelse med fusionen med GØF blev Odder Varmeværk Syd ApS etableret med det formål, at sikre var-

meaftagerne i GØF-området indflydelse indtil Odder Varmeværks generalforsamling blev afholdt. Samtidig 

blev det via bundet svar fra Skat sikret, at der ikke skulle betales skat af værdierne i det tidligere GØF-selskab.  

Det har lige fra starten været planen, at Odder Varmeværk Syd ApS på et tidspunkt skulle opløses, og dermed 

blive en del af Odder Varmeværk A.m.b.A. Dette kan ske efter: 

• Odder Varmeværk A.m.b.A har afholdt generalforsamling. 

• Odder Varmeværk A.m.b.A er blevet fuld skattepligtig.  

Odder Varmeværk har afholdt generalforsamling, så vi mangler at blive fuldt skattepligtig. En måde at blive 

skattepligtig på, vil være at blive el-producerende. Dette kan gøres ved at opsætte solpaneler på varmeværkets 

bygninger(Skovdalsvej), og her er undersøgt 2 scenarier: 

• Scenarie 1: kedelhallen fyldes med paneler (ca. 300 stk.). 

• Scenarie 2: Antal paneler monteres efter optimal tilbagebetalingstid (ca. 110 stk.).  

Af bilag 0654 fremgår det, at scenarie 1 har en tilbagebetalingstid på ca. 13,7 år, og scenarie 2 en tilbagebeta-

lingstid på ca. 12,3 år.  

Følgende forudsætninger er anvendt i beregningen: 

• Taget udgangspunkt i sidste års (2019) elforbrug.  

• I begge scenarier vil en del af elproduktionen blive ”solgt” til el-nettet, og afregningen for den del elek-

triciteten er lav.  

Som bemærkning til forudsætningerne, skal nævnes, at vi i år har investeret i 2 plugin hybrid biler, som frem-

adrettet skal lades med el, og dermed må det forventes, at vores el-forbrug bliver højere. Dette resulterer i en 

bedre tilbagebetalingstid for begge scenarier.  

INDSTILLING  

Det indstilles at bestyrelsen vedtager at gå videre med Scenarie 1, da det på sigt vil være den bedste løsning. 

BESLUTNING 

Solpaneler undersøges nærmere. Vi får et tilbud på installation af solceller på henholdsvis kedelhal og maskin-

hal. 

Punktet kommer på næste bestyrelsesmøde. 

 

(LUKKET PUNKT) 

 

6.2 OPFØLGNING STIGENDE VARMEPRISER AVA 

SAGSFREMSTILLING  
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Efter AVA den 28. april 2020 varslede markante prisstigninger på varmeprisen, som resulterede i prisstigninger 

for Odder Varmeværk forbrugere, foretages hermed en opfølgning på enhedspriserne: 

Som det ses af vedhæftede bilag 0655 har der de første 6 måneder været en mindre prisstigning på i alt 

151.462,94 kr. i forhold til det opdaterede budget fra maj 2020. Samtidig har vi fået besked på, at Ørsted har 

fremsendt et revideret budget til AVA, som medfører et fald på MWh prisen på 5 kr. for hele året, se bilag 

0656.  

INDSTILLING  

Det indstilles at ovenstående tages til efterretning.  

BESLUTNING 

Taget til efterretning.  

 

(ÅBENT PUNKT) 

 

6.3 AVA 

SAGSFREMSTILLING  

Som følge af den seneste tids udmeldinger fra AVA, er det aftalt, at vi skal have hjælp til at finde ud af, om 

ekstraregningerne og opgørelsesmetoderne er korrekte. Derudover vil en generel gennemgang af diverse for-

hold være en fordel.  

Vi har haft kontakt med Pernille fra Advokatfirmaet Energi & Miljø for at få juridisk hjælp til nedenstående 

punkter:  

1. Rigtigheden/er betingelserne overholdt for tvangskørselsomkostningerne i 2019 

2. Høje varmepriser fra AVA 

3. Er kontrakten/kontrakterne med AVA lovlige 

a. Renovering af transmissionsnettet 

4. Gennemgang af Odders kontrakt. 

Af vedhæftede bilag 0657 ses mødenoter. 

Derudover er der sammen med Hornslet igangsat en klage over omkostningerne til selskabsgørelse af AVA. 

Her er der tale om omkostninger til tinglysning og øvrige omkostninger, der ifølge Bjarne Munk udgør omkring 

30 mio. kr. Dette er vi ikke enige i, at varmeaftagerne udenfor Aarhus kommune skal være medfinansierende 

til. 

INDSTILLING  

Det indstilles at ovenstående tages til efterretning.  

BESLUTNING 

Taget til efterretning. 

 

(LUKKET PUNKT) 
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7 OPFØLGNING PÅ STRATEGIARBEJDET  

SAGSFREMSTILLING  

På strategiseminaret den 6. juni 2020 vedtog bestyrelsen en række indsatsområder som skulle arbejdes videre 

med: 

1. Undersøgelse af muligheden for en 8 MW produktionsenhed 

Status:  

Har afholdt møde med Lea fra Region Midt, som forvalter en pulje tilegnet energifremmende tiltag. 

Første udmelding fra Lea er, at projektet lyder spændende, men der desværre ikke er flere midler i den 

pulje, hun forvalter. Der følges op på mødet i den nærmeste fremtid. 

Har haft møde med Henning Haahr, og fremlagt vores strategi og indsatsområder, som han gav meget 

positive tilbagemeldinger på.  

Har haft møde med Jette Lehrmann Harlund, der er Teamkoordinator i Team Plan, Odder Kommune. 

Efter mødet er fremsendt en overordnet plan for Odder Varmeværks fremtid, med det formål at få 

”booket” et areal der både passer ind i Odder Kommunes planlægning samt Varmeværkets strategi.  

2. Kontraktforhold AVA vedr. fast afgift 

Status: 

Gennemgang på dette møde, se bilag 0658 

3. Undersøgelse af alternativ forsyning ”Ødrift” f.eks. Randlev 

Har orienteret formanden for Randlev skolen om vores planer. Han har fundet en gruppe kontaktperso-

ner fra området, som vi løbende vil orientere. Planen fra starten var at koncept, som kunne anvendes til 

alle 3 områder. Til selve udvikling af konceptet, var håbet, at der kunne gøres brug af midlerne i region 

Midt. Dette er desværre ikke muligt, så projektet tilgås på en lidt anden måde. Der udarbejdes et budget 

med udgangspunkt i Over Randlev, hvor skolen vil være den store aftager, som gør det muligt at udar-

bejde et fornuftig business case. 

4. Branding af Odder Forsyning i samarbejde med Odder Vand 

Endnu ikke opstartet. 

5. Kommunens varmeplan 

I gang, og en forudsætning for de andre tiltag. 

6. Fremtidig varmefremskaffelse herunder fleksibel produktion 

Skal ført opstartet senere. 

7. Samarbejder/fusion (åben for muligheden) 

INDSTILLING  

Det indstilles at ovenstående tages til efterretning.  

 

BESLUTNING 

Taget til efterretning. 

  
(LUKKET PUNKT) 

 
 

8 STATUS VARMEPUMPE GØF  

SAGSFREMSTILLING  

• Varmepumpeprojektet kører efter tidsplanen. 

• Varmeoptagerne (de store udendørs komponenter) kom i uge 23. 

• Varmepumperne kom i sommerferien.  

• Resterende store leverancer kommer uge 33. 
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• Uge 34 mandes der op på pladsen, hvilket betyder der kommer mere fokus  arbejdsmiljø.  

• Sikkerhedsmøde den 18. aug. 2020. 

INDSTILLING  

Det indstilles at ovenstående tages til efterretning. 

  

BESLUTNING 

Taget til efterretning. 

 

(ÅBENT PUNKT) 

 

9 EVENTUELT 

SAGSFREMSTILLING  

Vi har tidligere besluttet at ansætte en til reduktion af returtemperaturen ift. motivationsbidraget. JKR udarbej-

det et nyt stillingsopslag.  

Kodeks for godt bestyrelsesarbejde: Vi holder øje med nye datoer. JKR undersøger om det planlagte arrange-

ment til den 30. september 2020 er aflyst.  

INDSTILLING  

 

BESLUTNING 

Godkendt.  

(LUKKET PUNKT) 

 

 

10 NÆSTE BESTYRELSESMØDE 

SAGSFREMSTILLING 

Tidspunkt for næste ordinære møde er onsdag den 7. oktober 2020 kl. 16.30.  

 

BESLUTNING 

Godkendt. 

  

(ÅBENT PUNKT) 
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Leif Møller  Freddie Nielsen 
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